
   Varde d. 20. februar. 2017

Høringssvar vedr. inklusionsstrategi 2017 fra 
skolebestyrelsen og MED-udvalget Sct. Jacobi Skole.

Vi kan fuldt ud tilslutte os det udsendte udkast til 
Inklusionsstrategi i Varde Kommune. Vi synes, at strategien 
kommer fint omkring de forskellige strategiske temaer og 
samarbejdspartnere.

Vi undrer os dog over, at specialområdet/specialtilbuddene ikke er 
nævnt, idet vi også ser disse som inkluderende tilbud i forhold til 
inklusion i samfundet.

Varde Kommune har en målsætning om, at 96 % af eleverne er 
inkluderede i normalområdet. Med denne målsætning finder vi det 
særdeles vigtigt, at personalet løbende kompetenceudvikles, så de 
mestrer en bred vifte af pædagogiske metoder, og de forskellige 
specifikke behov kan opfyldes. Vellykket inklusion kræver øgede 
ressourcer, et veluddannet personale, så alle børn trivsel kan 
sikres. Ellers kan inklusionen let forårsage, at ellers velfungerende 
elever kommer i mistrivsel.

Vi bemærker, at ”alle børn – som udgangspunkt – har ret til at 
deltage i almene, forpligtende fællesskaber. Dette indebærer, set 
fra vores side, at man ikke kan samle alle specialelever på en 
specialskole, hvor der ikke går elever fra almenområdet.

Vi synes endvidere, at kommunen burde kunne tilbyde 
sparring/coaching/vejledning ved en bred vifte af 
ressourcepersoner. Vi kunne forestille os fx autismekonsulent, 
AKT-konsulenter, inklusions - eller trivselskonsulenter. Disse 
ressourcepersoner kunne evt. erstatte nogle af psykologerne. 
Dette ville i øvrigt sikre, at vi fastholdes i det mere konsultative 
arbejde.

På vegne af bestyrelsen og MED-udvalget

Inger Marie Kristensen
Skoleleder
Sct. Jacobi Skole.


